

## CONTENT / INHALTSVERZEICHNIS

Einleitung . . . . .	7
Introduction . . . . .	17
<i>Gabriele Clemens / Alexander Reinfeldt / Telse Rüter</i> Europäisierung der Außenpolitik? Die EPZ und der Namibia-Konflikt . . . . .	27
<i>Andreas Bestfleisch</i> Eine europäisierte Außenpolitik? Die Nahostpolitik der Bundesrepublik Deutschland und die Europäische Politische Zusammenarbeit in den 1970er Jahren . . . . .	51
<i>Umberto Tulli</i> The Limits of the EPC? The EC Members at the Belgrade CSCE Review Conference . . . . .	71
<i>Michael Gehler</i> Mehr Europäisierung in Umbruchzeiten? Die Europäische Politische Zusammenarbeit (EPZ) und die revolutionären Ereignisse in Mittel-, Ost- und Südosteuropa Ende der 1980er Jahre . . . . .	87
<i>Marek Neuman</i> It Takes Two to Tango: Socialization in CFSP Working Groups in the Case of the Czech Republic . . . . .	117
<i>Peter von Jagow</i> Bericht eines Europäischen Korrespondenten . . . . .	133
<i>Ane Maritdatter Alterhaug</i> The European Commission and European Political Cooperation in the Early 1970s – Actor Adjusted . . . . .	139
<i>Mathias Haeussler</i> A ›Converted European‹? James Callaghan and the ›Europeanization‹ of British Foreign Policy in the 1970s . . . . .	153

*Cornelia Ilie*

- European Voices in Dialogue: Polyphonic Resonance or Harmonized  
Dissonance? .....167

*Ruth Wodak*

- ›Doing Politics‹ in the European Parliament .....187

*Ines Soldwisch*

- Alles hat seine Grenzen? Europäisierung als soziale Praxis im  
Europäischen Parlament .....207

*Guido Thiemeyer*

- Die Europäisierung des deutschen Föderalismus. Die deutschen  
Länder und die europäische Integration 1950–1958. ....221

*Christian Henrich-Franke*

- ›Epistemic Communities‹ of Radio Regulators: Gametes of a  
›Europeanization‹ of National ›Foreign Radio Policies‹ .....237

- Abbreviations / Abkürzungsverzeichnis .....249

- Notes on Contributors / Autorenverzeichnis .....253